
آرمان ملی: حضور کریم باقری در کادر فنی 
پرسپولیس یکی از دلایل کم بودن حواشی این 
تیم و دستیابی به قهرمانی است، اما ظاهرا شرایط 

وی برای فصل جدید متفاوت است. 
 نقش کریم باقری

پرسپولیس در چند سال اخیر یکی از بهترین 
دوران تاریخ خود را تجربه کرده و تقریبا به همه 
افتخارات ممکن دست پیدا کرده است. دوره ای 
که با برانکو آغاز شد و با کالدرون و حالا یحیی 
ادامه پیدا کرده و قرمزها در شرایط خوبی به 
سر می برند و تغییرات هم نتوانسته مانع این 
موضوع شود. در این بین از عوامل مختلفی 
برای موفقیت های سریالی سرخپوشان نام برده 
شده اما نقش یک عامل با وجود تاثیر زیادش 
نادیده گرفته شده و آن هم حضور کریم باقری 
در کادرفنی پرسپولیس است. آقاکریم قرمزها در 
تمام این سال ها عضو ثابت کادرفنی پرسپولیس 
بوده و بدون هیچ چشم داشتی نقش خود را 
به خوبی ایفا کرده است. نقش کریم باقری در 
پرسپولیس آنقدر زیاد است که وقتی 2 سال قبل 
شایعه جدایی او و حضورش در کادر فنی تیم  ملی 
مطرح شد پرسپولیسی ها شدیدا نگران شدند 
و تلاش کردند او را حفظ کنند. خبرآنلاین در 
ادامه نوشت: کاری که کریم در پرسپولیس انجام 
می دهد بیش از آنکه مربوط به مسائل فنی باشد 
به بحث نظم و دیسیپلین تیم ارتباط دارد. او که 
در زمان فوتبال خود از بزرگان بوده و مورد احترام 
همگان است به واسطه همین احترام توانسته نظم 
خوبی را در پرسپولیس حکمفرما کند که کمک 
بزرگی به این تیم در راه موفقیت کرده است. 
این رفتار باقری حتی مورد توجه استقلالی ها 
هم قرار گرفت و بسیاری از کانال های هواداری 
استقلال از خلأ فردی چون باقری در کادرفنی 
تیم شان در سال های اخیر سخن گفتند. شاید 
یکی از عوامل اصلی نتیجه نگرفتن استقلال هم 
نبود چنین فردی باشد که بازیکنان به نوعی از 
او »حساب« ببرند و به حرفش احترام بگذارند. 
بدون تردید در پرسپولیس هم مثل دیگر تیم ها 
اتفاقات حاشیه ای رخ می دهد اما بحث مهم نحوه 
مدیریت این اتفاقات است که به عملکرد تیم 
آسیب نزند، به رسانه ها و فضای مجازی کشیده 
نشود و... وجود کریم باقری در مدیریت این امر 
برای پرسپولیسی ها بسیار حیاتی بوده و آنها باید 
قدر کاپیتان اسبق خود را بدانند. راز موفقیت و 
مقبولیتی که کریم باقری دارد ساده است. در 

فوتبال ایران که سرمربی از دستیارش می ترسد 
کریم سال ها دستیار بوده، هنوز دستیار است و 
باز هم دستیار خواهد ماند. او به سهم واقعی اش 
از فوتبال قانع است و دنبال براندازی سرمربی 
نیست. بنابراین طبیعی است که برای همه یک 
چهره امین و مورد اعتماد باشد. برای کریم باقری 
فرقی نمی کند برانکو رو نیمکت پرسپولیس باشد، 
علی دایی یا یحیی گل محمدی. حتی کالدرون 
هم با کریم باقری به هیچ مشکلی برنخورد. 
باید گفت که تغییر آدم ها، هدف کریم باقری 
را تغییر نمی دهد. او برای خودش یک هدف را 
در پرسپولیس تعیین کرده و برای رسیدن به 
آن هدف می جنگد. کریم با هیچ مدیرعاملی، 
سرپرست و سرمربی ای در پرسپولیس به مشکل 

نخورده است. 
 اختلاف؟

کسی در پرسپولیس از کریم باقری انتظار ندارد 
نقش خارق العاده ای در راهبری فنی و تاکتیکی 
تیم ملی ایفا کند، اما باقری می تواند به ترمیم 
حفره های موجود بین کادرفنی و بازیکنان کمک 
کند. او یکی از کاریزماتیک ترین چهره های تاریخ 
فوتبال ایران است که اغلب بازیکنان حرمتش را 
نگه می دارند. در نتیجه ممکن است در بخش 
حفظ اقتدار کادرفنی و آرامش اردو، کار هایی 
از دست باقری بر بیاید. شاید به همین دلیل 
است که در پرسپولیس، از علی دایی تا یحیی 
گل محمدی و از برانکو تا کالدرون، هیچ کدام 
نتوانستند قید همکاری با کریم باقری را بزنند و 
همگی هم از کار با او به عنوان تجربه ای خوشایند 
یاد کردند. فرارو در ادامه نوشت: فصل گذشته 
نیز کریم باقری چنین نقشی را در پرسپولیس 
بازی کرد تا تیم یحیی گل محمدی در آرامش 
به عنوان قهرمانی برسد. با این حال خبر می رسد 
کریم باقری برای تمدید قراردادش در فصل 
جدید خواستار افزایش دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
تومانی است. قرارداد فصل گذشته کریم باقری 
با باشگاه پرسپولیس مبلغ ۴ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تومان بوده است. این مربی مشهور 
برای فصل جدید خواستار ۷ میلیارد تومان به 
علاوه آپشن قهرمانی شده است. این در حالی 
است که پرسپولیس در شرایطی فصل گذشته 
قهرمان لیگ برتر و جام حذفی شد که دستیاران 
خارجی او با رقمی در حدود 2۰۰ هزار دلار در این 
باشگاه فعالیت داشتند و یحیی گل محمدی نیز از 
عملکرد آنها رضایت کامل داشت. قرارداد مهرداد 

خانبان و محمد عسگری مربی- آنالیزور های 
یحیی گل محمدی که روی نیمکت پرسپولیس 
می نشستند، حدود یک میلیارد تومان بوده است. 
همچنین سیدجلال حسینی که به خاطر نداشتن 
مدرک مربیگری لازم اجازه نشستن روی نیمکت 
مربیان را نداشت با دستمزد 2 میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون تومانی کارش را در این تیم انجام داد. 
 نظر باقری

کریم باقری درباره شرایط پرسپولیس در لیگ 
بیست ودوم اظهار کرد: شرایط خوبی را در فصل 
گذشته سپری کردیم و با وجود مشکلاتی که 
وجود داشت به قهرمانی رسیدیم. بعد از شکست 
برابر سپاهان، شرایط خوبی در تیم ایجاد شد 
و تیم متحدتر به کارش ادامه داد و توانستیم 
بازی های خوبی را پشت سر بگذاریم و در نهایت 
هم قهرمان شدیم. مجموعه تیم عالی کار کردند 
تا نتایج خوب رقم بخورد. او هم چنین درباره 
اعتراضات به داوری در فصل گذشته هم گفت: 
تا وقتی VAR به لیگ ما نیاید اشتباهات وجود 
دارد. البته یک رویه ایجاد شده که همه مربیان به 
داوری ها اعتراض می کنند. امیدوارم اعتراضات 

کمتر شود و VAR هم به فوتبال ایران بیایید و ما 
شاهد داوری های منصفانه باشیم. او در پاسخ به 
این سوال که آیا قراردادش با باشگاه تمدید شده 
است یا خیر؟ گفت: خیر قرارداد من تمدید نشده 
و صحبتی با من انجام نشده است. باقری درباره 
اینکه چه زمانی قرار است با باشگاه پرسپولیس 
برای تمدید قرارداد مذاکره کند؟ گفت: باشگاه 
با من صحبتی نکرده است. جای نگرانی هم 
نیست، شاید باشگاه اصلا تمایلی به همکاری با 
من نداشته باشد. این موضوع اتفاق خاصی نیست 
و باشگاه با هر کسی بخواهد صحبت می کند و با 
هر کسی نخواهد صحبت نمی کند. او در پاسخ به 
اینکه آیا درباره همکاری خود با پرسپولیس با 
یحیی گل محمدی صحبتی انجام داده است یا 
خیر؟ گفت: خیر، با کسی تماسی نداشته ام. باقری 
در پایان در پاسخ به این سوال که آیا با شروع 
تمرینات این تیم در محل تمرینات حاضر خواهد 
بود یا خیر؟ گفت: مسلما باید با باشگاه قرارداد 
داشته باشم و اگر قراردادی نباشد در تمرینات 
حضور نخواهم داشت. کسانی در تمرینات حاضر 

می شوند که با باشگاه قرارداد دارند. 

علی جباری پیشکسوت استقلال گفت: 
قراردادهای آنچنانی که بسته شد الان برای 

باشگاه دردسر شده است. 
  حضور جواد نکونام

علی جباری در گفت وگو با فارس در مورد 
حضور جواد نکونام روی نیمکت استقلال، 
اظهار داشت: در این شرایط و اوضاع و احوال 
هیچ گزینه ای بهتر از نکونام نبود. امیدوارم 
او موفق شود. باید با او همکاری کنند و چوب 
لای چرخش نگذارند. این باشگاه عادت کرده 
که چوب لای چرخ مربیانش یا دیگر افرادی 
که می آیند کمک کنند، بگذارند. نکونام با 
مشکلات زیادی آمد ولی فکر نمی کنم به او هم 
کمک شود. وی افزود: جواد پسر بسیار خوبی 
است. بازیکن بزرگی بوده و امیدوارم او را خراب 
نکنند، چوب لای چرخش نگذارند و اجازه 
بدهند کار کند. استقلال نیاز به مهره هایی دارد 
که ضعیف نباشند. خط میانی تیم همیشه لنگ 
بوده و در خط حمله هم اگر قرار باشد محبی و 
قائدی بروند مشکل ساز می شود. به نفراتی نیاز 

است که در حد استقلال باشند. این تیم بزرگ 
است و نباید هر بازیکنی را بیاورند. یک بازیکن 
ممکن است در تیمی بسیار خوب بوده اما در 
استقلال کارایی لازم را نداشته باشد. بازیکن 
باید در حد نام استقلال و استقلالی باشد. باید 
این پیراهن را دوست داشته باشند. ما همیشه 
موفقیت استقلال را می خواهیم و امدوارم خدا 

هم کمک کند. 
 مالی 

پیشکسوت استقلال در مورد اینکه مشکل 
اصلی باشگاه این است که مدیرانش باید پول 
بیاورند، گفت: بله، باید پول بیاورند نه اینکه 
مدیری مثل آجورلو بیاید هزینه ها را طوری بالا 
ببرد که مدیران بعدی در آن بمانند. هرچیزی 
باید در حدش باشد. نه اینکه هرچه دلشان 
خواست خرج کنند و به بازیکنی که 2 میلیارد 
است 1۰ میلیارد بدهند. بعد این بازیکن 
هیچ تیم دیگری نمی رود چون جای دیگر 
چنین قراردادی نمی بندند. وی افزود: اصلا 
تعدادی از بازیکنان در حد استقلال نیستند 

اما با قراردادهای آنچنانی به استقلال آمدند 
و الان قراردادشان برای باشگاه دردسر شده 
است. اگر راست می گویند به تیم دیگری بروند 
و خودشان را نشان بدهند. مگر نمی گویند 
بازیکنان خوبی هستند؟ به باشگاه دیگر بروند 
تا ببینیم یک سوم این پول را به آنها می دهند؟ 
مومنی و مظلومی که در هیات مدیره بودند چرا 
حرفی نزدند؟ گفتند حرف ما را گوش نمی کرد، 
جلسه نمی گذاشت و هرکاری دلش می خواست 
می کرد. پس چرا ماندید؟ استعفا می دادید. به 
پرویز گفتم شما امضا نکن، فردا مثل جواد قراب 
دچار مشکل می شوی که بعد از آن مومنی 
امضا می کرد. معاون حقوقی هم که گفت هیچ 

قراردادی با نظارت واحد حقوقی بسته نشد. 
  قرارداد با مجیدی 

وی تصریح کرد: زمانی که حمید سجادی 
معاون وزیر ورزش بود، جلسه ای بود که 
می خواستند در مورد استقلال و پرسپولیس 
صحبت کنند. سجادی گفت شما دست بگیر 
دارید. گفتم شما امکانات و تجهیزات استقلال 

مانند استادیوم دیهیم، مرکز ما در دروازه 
شمیران، زمین های تنیس و... را برگردانید ما 

به شما پول می دهیم. 
برایش شمردم و گفتم همین  را  همه 
سازمان ورزش از امکانات استقلال استفاده 
می کند. این هوادار حرص می خورد اما 
اهمیتی نمی دهند. آیا این مدیرانی که منصوب 
می کنند در حد استقلال هستند؟ جباری 
افزود: زمان مددی قرار بود مجیدی را کنار 
بگذارند زورشان نرسید. آجورلو آمد با او 
قرارداد 3 ساله بست تا نظر هوادار را جلب کند. 
بعد با نظر مشاورانش قراردادهای آنچنانی 
بستند. به این بازیکن و آن بازیکن پول اضافه 
داد تا مردم به به و چه چه کنند و بگویند 
چقدر کار می کنند! دوست داشتند مجیدی 
بازی های اول را ببازد و او را تحت فشار بگذارند 
اما خدا به استقلال و هوادارش کمک کرد تا به 
قهرمانی برسد. این قهرمانی هم به پای آقایان 
نیست ولی خراب کردن باشگاه استقلال به 

پای آنهاست. 
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گفت وگو

 کوتاه 
ایسنا: تیم فوتبال تراکتور در فصل پیش رو با چالش انتخاب 
کاپیتان روبه رو خواهد بود. جدایی مهدی کیانی و محمدرضا 
اخباری از تراکتور قطعی شده است و وجود احتمال جدایی 
هادی محمدی از تراکتور این تیم را با چالش انتخاب کاپیتان در 
فصل پیش رو مواجه خواهد کرد. محمدرضا اخباری 1۴۰ بازی 
در چارچوب فلزی تراکتور قرار گرفت تا لقب باسابقه ترین گلر 
این تیم در لیگ برتر را از آن خود کند، او در فصل گذشته بازوبند 
کاپیتانی سرخ پوشان دیار آذربایجان را نیز در غیاب مهدی کیانی 
بر بازو داشت و نمایش قابل قبولی در چارچوب دروازه تراکتور به 
نمایش گذاشت. اخباری در دو مقطع زمانی حدودا هفت فصل 
در تبریز حضور داشته و در این مدت از محبوبیت بسیاری در 
بین هواداران تراکتور برخوردار بود. این دروازه بان که در بین 
تی تی ها به قارتال معروف است، روز گذشته به گل گهر پیوست تا 
شاگرد مارینوس اوزونیدیس شود و حسین پورحمیدی که تحت 
قرار داد تی تی ها بود به تبریز آمد تا در فصل پیش رو حفاظت از 
قوطی فلزی تراکتور را عهده دار باشد. مهدی کیانی بازیکن با 
تجربه تی تی ها طی فصلی که گذشت در تفکرات پاکو خمس 
جایی نداشت تا به پای ثابت ترکیب تراکتوری ها تبدیل شود. 
هرچند که جدایی  کیانی از تراکتور هنوز قطعی نشده است اما 
با این حال هوشنگ نصیرزاده مدیرعامل تراکتور نیز چندین بار 
به صورت زیر پوستی به این موضوع اشاره کرده است. به گزارش 
ایسنا، همچنین، احتمال جدایی هادی محمدی از تراکتور که به 
عنوان سومین کاپیتان تی تی ها شناخته می شد به دلیل حواشی 
پیرامون این بازیکن و جذب شجاع خلیل زاده قوت گرفته است 
که در صورت محقق شدن این امر شاهد جدایی هر سه کاپیتان 
تراکتور در این مقطع زمانی خواهیم بود و با این اوصاف تی تی ها 

در فصل پیش رو با چالش انتخاب کاپیتان مواجه خواهند بود. 

بیــن المــلل 
 به نوشته روزنامه اکیپ، نیمار به پیشنهاد وسوسه انگیز 
الهلال عربستان پاسخ منفی داده است و راهی لیگ این کشور 
نمی شود. به گزارش اکیپ، نیمار فصل خوبی را با پاری سن ژرمن 
پشت سر نگذاشت و بازی های زیادی را به خاطر آسیب دیدگی 
از دست داد. این بازیکن برزیلی تا سال 2۰2۵ با پاری سن ژرمن 
قرارداد دارد و مثل همیشه گمانه زنی درباره جدایی او زیاد است. 
الهلال مشتری جدی نیمار بود و رسما به این بازیکن پیشنهاد 
داد اما او حاضر نیست راهی لیگ عربستان شود. روزنامه اکیپ در 
ادامه گزارش خود نوشت که نیمار نه راهی لیگ عربستان می شود 
و نه پاری سن ژرمن را به مقصد منچستریونایتد ترک می کند. 
بلکه قصد دارد که به حضورش در پاری سن ژرمن ادامه دهد. 

طبق نوشته این روزنامه معتبر فرانسوی 
حضور لوئیس انریکه در پاری سن ژرمن 

باعث شده است تا نیمار به ماندن 
در این تیم فکر کند. به این ترتیب 
این ستاره برزیلی فصل بعد هم در 

پاری سن ژرمن بازی خواهد کرد. 
 222 با   2۰1۷ سال  او 

میلیون یورو از بارسلونا 
به پاری ســن ژرمن 

پیوست. 

پورشه و مازراتی برای فوتبالیست ها،  
به کشتی گیر پراید هم نمی دهند! 

 ایسنا: بهرام مشتاقی پیشکسوت کشتی 
در گفت وگو با ایسنا، با انتقاد از تبعیض میان 
فوتبالیست ها با ورزشکاران سایر رشته ها 
اظهار کرد: واقعا در این باره انتقاد دارم. به 
فوتبالیست هایی که در جام جهانی از انگلیس 
۶ تا گل خوردند و به آمریکا هم باختند و حتی 
از افغانستان هم گل می خورند مجوز واردات 
پورشه و مازراتی می دهید اما به کشتی گیران که 
افتخارآفرینی می کنند و مدال می آورند پراید هم 
نمی دهید. آنها خواب مازراتی را هم نمی بینند. مگر 
صعود به جام جهانی چه کار بزرگی است که به این 
نتیجه رسیدند که به آن ها از این پاداش ها بدهند؟ 
هر چند علیرضا دبیر نگذاشته سفر کشتی گیران به 
مسابقات خارجی لغو شود اما با مشکلات زیادی 
این کار انجام می شود. آنوقت فوتبالیست ها با 

هواپیمای اختصاصی سفر می کنند.

خارج ازمستطیل سبز

پاسخ مثبت هری کین  
به بایرن مونیخ 

طبق اعلام روزنامه اسکای اسپورت آلمان 
هری کین از حضور در بایرن مونیخ استقبال 
کرده است. به گزارش اسپورت 1، بایرن مونیخ 
برای تقویت خط حمله خود به دنبال جذب یک 
مهاجم سرشناس و بزرگ است. گزینه نخست 
توماس توخل برای تقویت خط حمله تیمش 
هری کین مهاجم باتجربه و سرشناس تاتنهام 
است. کین یک فصل دیگر با تاتنهام قرارداد دارد 
اما ناکامی این بازیکن باتجربه در کسب جام با 
سفیدپوشان لندنی باعث شده است تا او به دنبال 

جدایی از تاتنهام باشد.
طبق اعلام اسکای اسپورت هری کین از 
پیشنهاد بایرن مونیخ استقبال کرده است و این 
باعث شده تا سران این باشگاه در حال آماده 
کردن پیشنهاد رسمی خود برای جذب این 
بازیکن باشند. هری  کین بازیکن کلیدی و 
تاثیر گذار تاتنهام است و گزارش ها حاکی از این 
است که باشگاه لندنی برای فروش او 1۰۰ میلیون 
یورو می خواهد. از رئال مادرید، منچستر یونایتد و 
پاری سن ژرمن به عنوان دیگر مشتریان کاپیتان 

تاتنهام سخن به میان می آید. 

خبـــــر

لزوم انتخاب بازیکن بزرگ برای پرسپولیس

باشگاه پرسپولیس باید در پیش فصل بازیکنان مدنظر 
کادرفنی را جذب کند و به طور حتم رضا درویش، مدیرعامل 
باشگاه هم اکنون در حال جذب بازیکنان درخواستی یحیی 
گل محمدی در فصل نقل و انتقالات است، چون امسال باید 
در رقابت های لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا شرکت کند و کار 
سختی را پیش رو دارد. شاهد هستیم که تیم های عربستانی 
بازیکنان مطرح فوتبال دنیا را به خدمت می گیرند و با این شرایط 
رقابت باشگاهی در غرب بالاتر از شرق آسیا خواهد بود. سال 
قبل بازیکنانی مثل هنانوف، دیاباته و پریرا در حد و اندازه های 
پرسپولیس نبودند و به درد لیگ یک می خوردند. پرسپولیس 
برای اینکه این فصل در لیگ قهرمانان حضور دارد باید بازیکنان 
بزرگ تری را به تیمش بیاورد تا به بهترین شکل تیم را کمک 
کنند. بر همین اساس 2 مهاجم و یک دفاع چپ بسیار فوق العاده 
احتیاج داریم. در خط حمله اگر بتوانند مهاجمی همانند لوکادیا 
را به خدمت بگیرند بسیار عالی می شود، او فورواردی بود که از 
کمترین فرصت گلزنی بهره می برد و در زمین بهترین کارایی 
را داشت. با اینکه بازیکنان چپ پای خوبی در تیم فوتبال 
پرسپولیس حضور دارند باید حتماً یک دفاع چپ هم به خدمت 
گرفته شود. وحید امیری باید یک خط جلوتر به خط حمله 
کمک کند و علی نعمتی هم به مرکز دفاع یاری برساند. امسال 
باید گل محمدی دل و جرأت خودش را بالا ببرد و به جوان ها 
بیشتر میدان بدهد. سال قبل به محمد عمری و سینا اسدبیگی 
میدان داده شد و آنها نیز قدر این فرصت را دانستند. پرسپولیس 
از این بازیکنان بااستعداد در تیمش زیاد دارد و یکی از این نفرات 
حسین حاجی زاده بازیکن تیم ملی جوانان است. باید این جوانان 
را باور کنیم و بیشتر به آنها بها داده شود و قطعاً به نحو احسن 
در تیم جواب خواهند داد. بازیکنان باید پول خوبی از باشگاه ها 
دریافت کنند، چون اگر اتفاق ناگواری برای آن ها در زمین 
فوتبال رخ دهد، دیگر دست شان به جایی نمی رسد و با مبلغ 
قراردادهای شان نمی توانند زندگی شان را ادامه بدهند. آیا هم 
اکنون مسئولی یا کسی به پیشکسوتی که در دهه ۵۰ و ۶۰ برای 
باشگاه پرسپولیس و دل هواداران بازی می کرد، کمکی می کند؟ 
نمی گویم که مبالغ میلیون دلاری به بازیکنان فوتبال بدهند، ولی 
باید این دستمزد ها و قرارداد ها معقول باشد. سالهاست که شاهد 
هستیم مدیر برنامه ها و دلال ها برای باشگاه ها تعیین تکلیف 
می کنند و ۵۰ درصد از قرارداد های بازیکنان را برای خودشان 
برمی دارند. از قراردادی که بازیکن امضا می کند پول زیادی 
دریافت نمی کند و فقط مالیات می دهد. دلال ها قیمت بازیکنان 
را بالا می برند تا پول بیشتری به جیب خودشان برود. برخی از 
دلالان فوتبال ایران اندازه یک پزشک جراح مغز و اعصاب پول به 
جیب می زنند و سواد زیادی هم ندارند. ایجنت -3۰ ۴۰ بازیکن 

دارند که هر سال آنها را در تیم ها جابه جا می کنند. 

در  استقلال  پیشکسوت  بیانی  شاهین 
خصوص تغییرات در تیم آبی پوش پایتخت 

برای فصل آینده صحبت کرد. 
  اسامی بازیکنان مختلفی برای حضور 
در استقلال معرفی می شوند، اما با تأیید 
نشدن این اسامی مشخص می شود تنها 

گمانه زنی صورت گرفته!
انتخاب بازیکنان به سرمربی تیم بازمی گردد 
و جواد نکونام باید انتخاب های اصلح داشته 
باشد. همیشه به این شکل بوده که استقلال 
جای هر بازیکنی نیست چون در موفق ترین 
تیم ایران در آسیا، نباید هر بازیکنی جذب 
شوند و هرگاه بازیکنانی که در فواره استقلال 
نبودند به این تیم آمدند کاملا ناموفق بودند. 
استقلال نباید بازیکن کوچک بگیرد و در 
کوران مسابقات به مشکل می خورد. باید تیمی 
بسته شود که هدفی جز قهرمانی نداشته باشد. 
استقلال جای بازیکنان کوچک نیست که 
ظرفیت حضور در این تیم را نداشته باشد و 
کیفییت پایینی را ارائه دهد. خواسته های 
نکونام برای جذب بازیکن اهمیت زیادی 
دارد، چون می خواهد برنامه های تاکتیکی 
خود را به درستی پیاده کند. بدون شک هم 
نکونام دست روی دست نگذاشته، لیست او در 
اختیار مدیریت باشگاه است و آنها هم به دنبال 
آن هستند تا تیم را قوی ببندند. فصل قبل 
بزرگ ترین مشکل تیم این بود که در برخی 
پست ها چهار تا پنج بازیکن داشت و در برخی 
پست ها یک یا دو بازیکن داشت. در درجه اول 
باید دید ریزش بازیکنان تیم چگونه است؟ 
1۰ بازیکن حضورشان در استقلال ضروری 
نیست. البته بستگی به نظر نکونام دارد، اما 
تیم باید در نقاطی تقویت شود که فصل قبل 
از آنجا ضربه خورد. مشکل قرارداد های بالا هم 
حل شود، چون ارقام بالا دردسرساز شد. مثلا 
سجاد شهباززاده که با سر و صدا به استقلال 
آمد خیلی کم بازی کرد و کاملاً بی اثر ظاهر شد. 
  مهرداد محمدی پیش از این گفته بود 
پرسپولیسی است و مطرح شدن نام این 
بازیکن لژیونر برای استقلال با واقعیت 

همخوانی ندارد!
 فوتبال حرفه ای است و هر جا پول بیشتری 
داده شود بازیکنان تیم خود را تغییر می دهند. 
همه چیز به نظر نکونام بستگی دارد و مهرداد 
محمدی هم شاید نظرش را عوض کرده باشد و 
با دریافت مبلغ مورد نظرش به استقلال می آید. 
هر چند بازیکنی که می تواند لژیونر باشد شاید 
در تیمی که در لیگ برتر ایران است حاضر به 
بازی نشود چون می تواند در تیم های حاشیه 
حوزه خلیج فارس درآمد بیشتری داشته باشد 
مگر اینکه هدف دیگری را دنبال کند. با این 
حساب اگر بخواهد در لیگ برتر حضور یابد به 
بهترین پیشنهاد خود جواب مثبت می  دهد و 
شاید در لیست نکونام باشد و به استقلال بیاید. 

 ضیا عربشاهی
کارشناس فوتبال 

بیانی: 
استقلال 

جای بازیکنان 
کوچک نیست

حسین پورحمیدی که طی 
دو سال اخیر به عنوان بازیکن 
هی  ا ر ر  کتو ا تر ز  ا ضی  قر
آلومینیوم اراک شده بود، 
به خاطر باقی ماندن سه فصل 
دیگر از قراردادش با سرخ پوشان 
تبریزی و بنابر نظر مثبت پاکو 
خمس به این تیم بازگشت. 

بازیکنان بارسا در حالی 
 برای پیراهن سوم این تیم، 
پیراهن سفید به تن خواهند 
کرد که سفید رنگ پیراهن 
رقیب دیرینه آنها، رئال 
مادرید است و از همین منظر، 
ممکن است هواداران به این 

طرح معترض باشند. 

هواداران یونایتد از زمانی که 
گلیزرها در سال 2005 مالکیت 
باشگاه را به دست گرفتند، 
از نشان دادن بی اعتمادی 
خود به نسبت به آن ها ترسی 
نداشته و اعتراض اخیر آنها 
نشان می دهد که صبر آنها در 

حال اتمام است. 

ت
شــ

س نو
عک

        اعتراض   بازگشت پیراهن سوم  

انتقادتونیکروسازوضعیتژرمنها

علی جباری: امیدوارم چوب لای چرخ نکونام نگذارند

هافبک سابق تیم ملی فوتبال آلمان با رد بازگشت به این تیم 
اعلام کرد وضعیت حاکم در »مانشافت« به هیچ وجه خوشایند 
نیست. به گزارش اسپورت بازر، تیم ملی فوتبال آلمان نزدیک به یک 
سال دیگر باید در یورو 2۰2۴ در خانه به مصاف حریفانش برود. با 
این حال نتایج ضعیف ژرمن ها در دیدارهای اخیر نگرانی زیادی 
را در تیم ملی آلمان ایجاد کرده است. پس از حذف تلخ در مرحله 
گروهی جام جهانی قطر، تیم هانسی فلیک تنها توانست در یک 
دیدار دوستانه آن هم برابر پرو با نتیجه دو بر صفر به پیروزی برسد. 
آمار تیم ملی آلمان در سال 2۰23 بسیار بد بوده و از چهار بازی، 
سه شکست و یک تساوی نصیب ژرمن ها شده است. تونی کروس، 

 Baywatch هافبک تیم ملی فوتبال آلمان، در صحبت با پادکست
Berlin به انتقاد از وضعیت تیم ملی این کشور پرداخت و گفت: 
سال گذشته خیلی خوشبین نبودم. با توجه به نتایجی که اکنون 
برابر حریفان در دیدارهای دوستانه کسب شد، هیچ پیشرفتی در 
نتایج این تیم دیده نمی شود. تساوی سه بر سه مقابل اوکراین در 
هزارمین بازی بین المللی و دو شکست مقابل لهستان و کلمبیا 
باعث نگرانی هواداران آلمان شده است. کروس در بخش دیگری از 
صحبت هایش گفت: فکر می کنم که هیچ شرایط خوبی در تیم ملی 
آلمان وجود ندارد. اغلب گفته می شود ذهنیت و غیره. فکر می کنم 
که خیلی از بازیکنان تیم فاقد اعتمادبه نفس هستند و در حال 

حاضر بازیکنان خوب زیادی در تیم نیستند که باعث پیشرفت 
شوند و تیم را به جلو سوق دهند. کروس پس از رقابت های یورو 
2۰2۰ که به دلیل شیوع کرونا، سال 2۰21 برگزار شد، از تیم ملی 
کشورش خداحافظی کرد. هافبکی که به تازگی برای یک فصل 
دیگر در رئال مادرید ماندنی شده است، به فکر بازنشستگی نیست 
ولی بار دیگر بازگشت به تیم ملی آلمان را رد کرد و گفت: کارم در 
تیم ملی آلمان تمام شده است و قصد بازگشت به تیم را ندارم. آلمان 
به عنوان میزبان حضورش در یورو 2۰2۴ قطعی است، به همین 
خاطر این تیم در رقابت های انتخابی بازی نخواهد داشت و در پنجره 

بازی های فیفادی تنها دیدارهای دوستانه برگزار خواهد کرد. 

اختلاف در قرارداد جدید؟

جدایی کریم جدایی کریم از از پرسپولــــــیس؟پرسپولــــــیس؟


